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TURISME ACTIU ESPORTS 

La· Pobla tindra un centre per a bicicletes de 
muntanya amb 33 rutes que sumaran 150 km 
Es dira Enduro Geobike, estara a punt l'estiu del2025 i incloura el primer Bike Park del Pallars 11 Finan~at 
amb fons Next Generation, promoura empreses de lloguer, remuntador assistit i guia 

MARC CODINAS 
1 LA POBLA DE SEGUR 1 El Pallars Jus
sa vol reivindicar-se com una 
de les millors destinacions per 
als aficionats a la bicicleta de 
muntanya. La Pobla de Segur 
ja acullla seu del Centre BTT 
Pallars Jussa, des d'on partei
xen itineraris que transcorren 
pels llocs-més emblematics de 
la comarca, i l'estiu que ve del 
2025 inaugurara al costat de la 
Conca de Dalt un centre d'en
duro que posara a prova espor
tistes amb salts, obstacles i ter
renys tecnics. Es dira Enduro 
Geobike i comptara amb un 
total de trenta-tres pistes, que 
sumaran 150 quilometres amb 
inici i arribada a la Pobla, a més 
d'una area per practicar al po
ble i un Bike Park, el primer del 
Pallars. 

pobles deis termes municipals 
de la Pobla i la Conca de Dalt. 
L'area d'Hortoneda, per exem
ple, inclou un total de 14 itine
raris, alguns deis quals passen 
per l'antic poble de Pessonada o 
les localitats de Clavero] i Sos
sís, on hi havia mines de carbó 
i lignit. Qhant a l'area Mont
sor-Roca Foradada, suma un 
total de quinze itineraris i inclou 
el Bike Park Gramuntill, que 
compta amb quatre pistes de 
descens i una _per rem}lntar 
sense dificultat tecnica. Es alla 
on s'adequara un punt d'esta
cionament per als vehicles que 
portin a terme el servei de re
muntador assistit. Finalment, 
hi ha l'area Santa Magdalena, 
amb quatre itineraris curts, pero 
que acumulen un gran desnivell 
negatiu, amb revolts ben mar
cats i salts. El nou centre dinamitzara 

l'activitat economica de la zo
na, sobretot, de les empreses 
de lloguer de bicicletes i guia, 
mentre que obrira noves línies 
de negoci com la formació o el 
remuntador assistit per vehicles 
a la zona del Bike Park. Per la 
seua banda, l'alcalde del muni
cipi, Marc Baró, va explicar que 
materialitzar el projecte supo
sara una inversió d'uns 60.000 
euros, que es finan~aran ínte
grament mitjan~ant el Pla de 
Sostenibilitat Turística en Desti
nació deis fons Next Generation 
de la Unió Europea. 

Ciclistes baixant la pista Serpentf, catalogada com a diffcll i ubicada a l'luea Hortoneda. Zona d'acollida i tecnificació 

ltineraris 
Pel que fa als itineraris, tots 

transiten sobre senders ja exis
tents i discorren per diferents 

MOBILITAT FERROCARRIL 

2025 
INAUGURACIO 

El projecte s'inaugurara l'estiu de 
l'any que ve i es finan~ara amb 
fons Next Generation. 

zones de les muntanyes de la 
Pobla de Segur i la Canea de 
Dalt. Garantir-hi el pas segur 
de les bicicletes requerira úni
cament treballs d'adequació i 

Nou projede pera 
l'autopista ferroviaria 
1 LLEIDAI L'Administrador d'Infra
estructures Ferroviaries (Adif) 
ha licitat la redacció d'un nou 
projecte per a ]'autopista ferro
viaria per a transit de merca-

. deries entre Lleida, Tarragona 
i Saragossa, per 2,8 milions, 
malgrat que la inversió pre
vista supera els 60 milions. La 
previsió és actuar en l'altura de 
sis túnels i setze passos supe
riors, a la catenaria, i adaptar les 
dimensions dels semiremolcs. 
Adif qualifica el tram entre la 

capital aragonesa i la de Tar
ragona "d'estrategic", perque 
és el que té més demanda de 
transport de mercaderies, més 
de 100 circulacions per sentit ca
da setmana. D'aquesta manera, 
l'autopista ferroviaria és un ser
vei de transport de mercaderies 
que carrega trailers de carretera 
o semiremolcs, amb vagons de 
tren especialitzats. És una so
lució logística que augmenta la 
competitivitat a l'estalviar en 
costos. 

DADES 

33 
RUTES 

Se senyalitzaran 33 rutes de tres 
zones que discorren per les mun
tanyes de la Pobla i la Conca. 

neteja. Així mateix, la dificul
tat de les rutes no es valorara 
únicament pel seu nivell tecnic, 
sinó també pel seu grau d'expo
sició, la longitud i el nivell de 

S 
QUILOMETRES 

Les pistes d'enduro sumaran 150 
km i se sumaran a les més de 315 
de BTT ja senyalitzades al Jussa. 

planificació preví depenent de 
la disponibilitat de cobertura o 
les opcions de rescat. Les pistes 
ocupen tres zones diferenciarles 
de la muntanya i envolten petits 

ADMINISTRACIÓ FISCALITZACIÓ 

El centre aprofitara l'espai 
d'acollida per a bicicletes ubi
cat actualment a la zona de 
l'estació. Des d'alla s'infor
mara els visitants de les dife
rents opcions al mateix temps 
que sera un punt de trabada 
amb els guies i remuntadors. 
Per completar l'oferta esportiva 
d'aquest projecte, es contem
pla també a l'entorn urba de 
la Pobla de Segur una zona de 
tecnificació amb espais desti
nats al Bike Tria], una pista de 
pumptrack, un circuit circular 
de BTT amb obstacles i un cir
cuit infantil adaptat al nivell i 
a la mida de les bicicletes deis 
més petits. 

La Sindicatura qüestiona subvencions 
de la Diputació a consells comarcals 
1 LLEIDA 1 La Sindicatura de 
Comptes ha emes un informe 
en el qual qüestiona els crite
ris de la Diputació per deter
minar i distribuir equitativa
ment les subvencions als con
sells comarcals per finan~ar els 
serveis d'assistencia tecnica, 
sense estar prou emparats per 
una analisi objectiva deis con
ceptes que les componien. El 
document afegeix que no han 
disposat de la memoria justifi
cativa del cost i rendiment deis 

serveis del2022 i no han pogut 
analitzar el cost deis serveis 
fiscalitzats. 

Així mateix, considera que 
la corporació no compta amb 
un instrument jurídic ni cap pla 
estrategic plurianual que fixi 
els objectius a assolir, els recur
sos disponibles, els criteris de 
coordinació amb consells i els 
organs de seguiment i avalua
ció. Per aquest motiu, recoma
na l'elaboració i aprovació d'un 
reglamenten el qual s'especifi-

qui el regim de funcionament i 
de prestació dels serveis. 

Per la seua banda, fonts 
de la corporació van apuntar 
que es van presentar al·lega
cions a ]'informe de la Sindi
catura en les quals ja se l'in
formava que s'havien corregit 
les errades i que es van anar 
configurant plans per anar cor
regint els criteris qüestionats. 
Van incidir que la problema
tica es va resoldre el mateix 
any2022. 
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